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Den 6. juli 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg  

Christiansborg 

1240 København K 
 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af spørgsmål nr. 1029 (MOF alm. del) 

stillet den 10. juni 2020 af Erling Bonnesen (V).  

Spørgsmål nr. 1029 

”Hvilke initiativer vil ministeren tage for at sikre, at der fremover ikke sker så store og pludselige 
gebyrstigninger til kontrol for danske fjerkræsproducenter som dem, der har været ved 

årsskiftet?” 

Svar  

Jeg mener, at budgetvejledningens regler skal følges, hvori det fremgår, at der skal tilstræbes 

balance over en løbende fireårig periode. Jeg kan derfor ikke udelukke, at det også fremover vil 

være nødvendigt at justere gebyrer og afgifter.  

 

Gebyrer og afgifter skal i udgangspunktet dække de fulde omkostninger, men jeg har naturligvis 

fokus på, at kontrollen udføres så effektiv som muligt, så omkostningerne er så lave som muligt. I 

forlængelse heraf står Fødevarestyrelsen til rådighed for branchen til at gå i dialog om 

mulighederne for at effektivisere styrelsens kontrol og samtidig fastholde tilliden til den faglige 

kvalitet af kontrollen. 

  

Jeg kan desuden oplyse, at Fødevarestyrelsen har oplyst mig om, at betalingsbekendtgørelsen, 

som omfatter hovedparten af Fødevarestyrelsens gebyrer og afgifter, var i høring i perioden 15. 

november til 9. december 2019. 

 

 

Mogens Jensen / Hanne Larsen 
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